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Emne: Innspill fra Kitdal jeger- og sportsfiskeforening etter åpent 
møte 9. januar 2025  
 
Oppsummering av teamsamtale med leder Torbjørn Naimak og medlem Sten Siikavuopio 29. 
januar 2025: 
 
Elvene: 

• Kitdalselva er også ei anadrom fiskeelv, og det er viktig at vassdraget nevnes i dokumentene 
fordi den også er viktig som oppvekstområde. Elva har en av de få kun elvelevende 
bestandene av sjørrøye som det er av nasjonal interesse å ta vare på. 

• Annethvert år bør regulanten bli pålagt å gjøre registrering av ungfisk og gytefisk i disse 
vassdragene. Det er det viktigste verktøyet for å følge med på konsekvensene av reguleringa.  
Det vil gi en indikasjon på hvordan elva klarer seg under de regulerte forholdene, og være 
klare fakta framfor synsing. Viktig å bruke uhildede foretak til slike kartlegginger. 

• Av konkrete tiltak er det ønske om pålegg om utbedring av vandringshindrene, slik at fisken 
klarer å passere disse. Gyteområder er i dag en mangelsak, og dette vil gi tilgang på gode 
gyteområder. 

• Det mangler også kulper og terskler som fisken kan stå på om vinteren, delvis pga. mindre 
vannføring. Slike tiltak kan også pålegges regulanten. Sørdalen er ramma hardest av mindre 
vannføring. 

• Det er svært viktig å beholde de kalde fjellelvene for å opprettholde bestanden av særskilt 
røye som er mest sårbar for temperatur under gytinga. 

 
Fjellvannene 

• Viktig at det gjennomføres en status på de betydningsfulle vannene som Sørdalssmåvatnan, 
Govdajávri og Čazajávri knyttet til Kitdalen, samt også Lávkajávri, Rihpojávra og Gálggojávri. 

• Govdajávri er mest berørt, og det som har skjedd oppleves som ei katastrofe. Vannet vil 
åpenbart fortsatt være et hovedbasseng for kraftverket, men KJSF mener at det er mulig å få 
til oppdemming som reduserer behov for de dramatiske nedtrappingene. Det er ønskelig om 
en dialog rundt dette. Dersom Govdajávri skal defineres som helt ødelagt, må dette 
kompenseres på en annen måte gjennom å rette opp de vannene som er mulig: Čazajávri, 
Sørdalssmåvatnan, Lávkajávri og Rihpojávri og Gálggojávri. F.eks. avsetting av et fond av en 
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viss størrelse som går på tiltak for forbedring av forholdene i elva og vannene slik at de 
gjenskapes som funksjonelle fiskevann. 

• Det visuelle inntrykket er også viktig, og dette ødelegger verdien av naturopplevelsen i 
området. 

  
Øvrige innspill:  

• Mangler en målestasjon for vannføringa ved Lullekulpen eller den gamle betongbrua i 
Skibotnvassdraget. 

• Tiltak for å hindre at fisken går inn i uttaket: Bruke teknologi som alternativ til fysiske tiltak, 
f.eks. elektriske felt, luft eller laser. 

 
 
 
Lest opp og godkjent i møtet. 
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